
 پاسخ »موسوی« 
به اظهارات اخیر ظریف و نوبخت

سخنگوی هیات رئیسه مجلس به اظهارات اخیر ظریف 
وزیرسابق امورخارجه و نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه 
دولت روحانی درباره ارتباط بین »قانون اقدام راهبردی برای 
کرات احیای برجام«  مقابله با تحریم ها« و »عدم موفقیت مذا
پاسخ داد. سیدنظام الدین موسوی بیان کرد: در روزهای اخیر 
سخنانی از جانب آقایان ظریف و نوبخت از مسئولان دولت 
ح شد که فاقد مبنا بوده و به  سابق علیه مجلس یازدهم مطر
نظر می رسد در راستای یک کمپین انتخاباتی جهت تخریب 
مجلس یازدهم در آستانه انتخابات اسفندماه امسال است. 
وی با اشاره به انتساب مواضعی به آقای ظریف وزیر سابق 
امور خارجه که از سوی وی تکذیب نشده است، افزود: آقای 
گر مصوبه قانون اقدام  ظریف در این سخنان عنوان کرده که »ا
راهبردی برای لغو تحریم ها نبود، جو بایدن در سال ۲۰۲۱ به 
برجام برمی گشت، ایران نفت می فروخت و تحریم ها برداشته 
گر مجلس یازدهم نبود، مردم به ۱۰۰ میلیارد دلار  می شد و ا
منابع برجام دست پیدا می کردند.« سخنگوی هیات رئیسه 
مجلس شورای اسلامی ادامه داد: بهمن ماه سال گذشته 
ح  نیز آقای روحانی رئیس جمهور سابق چنین ادعایی را مطر
کرد و طی سخنانی در دیدار با اعضای کابینه دولت های خود 
که ما »می توانستیم در اسفند سال ۱۳۹۹ با رفع  کرد  ادعا 
تحریم ها امید را احیا کنیم و حتی شروط ما برای رفع برخی 
تحریم های غیرهسته ای پذیرفته شده بود اما تصویب قانون 
اقدام راهبردی مجلس مانع آن شد.«  وی افزود: در حالی که 
سیاست خارجی دولت آقای روحانی بعد از خروج ترامپ از 
برجام به معنای واقعی کلمه سرگردانی و ندانم کاری بود افکار 
عمومی از مجلس تازه تاسیس یازدهم، به حق برای برون رفت 
کثریت مجلس  از این شرایط انتظار جدی داشت و جریان ا
یازدهم از همان ابتدا برای خارج کردن سیاست خارجی کشور 
از این فضای سردرگم برنامه داشت، لذا برخلاف ادعای آقایان، 
مقدمات تصویب قانون اقدام راهبردی برای مقابله با تحریم ها 
از ابتدای شکل گیری مجلس یازدهم فراهم آمده بود و نه یک 
ح با همین مضامین توسط نمایندگان  ح بلکه چندین طر طر
مختلف در سامانه ثبت شده و کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس در حال بررسی آنها بود که پس از ترور دانشمند 
هسته ای کشورمان شهید فخری زاده توسط عمال آمریکا و 
ح ها تجمیع و  رژیم صهیونیستی در آذرماه سال ۱۳۹۹ این طر
پس از تبادل نظر و هماهنگی با دبیرخانه شورای عالی امنیت 
ملی با رای قاطع نمایندگان مجلس تصویب شد. موسوی 
خاطرنشان کرد: نکته عجیب درباره اظهارات آقایان روحانی، 
ح  ظریف و نوبخت این است که ادعای خود را به گونه ای مطر
کره با دولت جو بایدن برای  می کنند که گویی آنها در حال مذا
احیای برجام بوده و مجوز لغو تحریم ها و ورود ۱۰۰میلیارد دلار 
به کشور را از بایدن اخذ نموده و درست در لحظه موفقیت آنها، 
مجلس یازدهم با تصویب قانون اقدام راهبردی همه رشته ها را 
پنبه کرده و موفقیت بزرگ آنها را دود هوا کرده است. موسوی با 
اشاره به فضای سردرگمی موجود در دستگاه دیپلماسی دولت 
آقای روحانی حتی بعد از روی کارآمدن بایدن، گفت: حقیقت 
این است که دولت آقای روحانی و مسئولان سیاست خارجی 
آن به واسطه شوک ناشی از خروج آمریکا از برجام و برخوردهای 
تحقیرآمیز پس از آن، و نیز ابهام آلودبودن سیاست خارجی 
بایدن در قبال ایران، پس از روی کارآمدن بایدن نه تصویر 
روشنی از شرایط جدید داشتند و نه ایده مشخصی برای 
مواجهه با این شرایط تمهید کرده بودند. برخلاف ادعاهای 
قاطع کنونی مبنی تمام شدن کار در اسفندماه و پایان تحریم ها 
، شخص آقای ظریف به عنوان نفر  و تقدیم ۱۰۰میلیارد دلار
اول دستگاه دیپلماسی تا پایان اسفند ۱۳۹۹ تصویر دقیقی از 
سیاست خارجی دولت بایدن نداشت، هیچ نشانه ای از وجود 
کان مشغول گلایه  گزاری و  کره و توافقی بروز نداده و کما مذا
شعاردادن علیه ادامه سیاست های ترامپ توسط دولت بایدن 
بود. وی ادامه داد: البته آقای ظریف – شاید با رصد و پیگیری 
اخبار انتخابات آمریکا – اجمالا می دانست که حرف های بایدن 
درباره احیای برجام ابهامات زیادی دارد و طبعا آمریکایی ها 
بنا به ذات خود، شرط و شروط زیادی را برای این امر در نظر 
خواهند گرفت لذا آقای ظریف تا روی کارآمدن دولت بایدن در 
مواضعی که اتخاذ می کرد، به صورت مداوم از مردودبودن شرط  

گذاری توسط آمریکا برای بازگشت به برجام سخن می گفت. 

کامی های خود را به     متاسفانه آقایان عادت دارند نا
داخل نسبت دهند

موسوی افزود: این سخنان آقای روحانی در نیمه خرداد 
ح شد و ادعا این بود که کار تمام است اما کاملا  سال ۱۴۰۰ مطر
روشن بود که چنین ادعایی هم مثل ادعای لغو تحریم ها در 
سال ۱۳۹۴ ناشی از خوش بینی مفرط به آمریکا و غرب و تجربه 
نگرفتن از گذشته است. آمریکایی ها و بایدن هم مثل اوباما 
و ترامپ صداقتی نداشتند و همان گونه که در اصل برجام به 
تعهداتشان پایبند نبودند در احیای برجام هم با همان شیوه ها 
عمل کردند و بیش از آنکه دنبال انجام تعهداتشان باشند 
به دنبال باج گیری و امتیازگیری جدید از ایران بودند. به همین 
دلیل هم به رغم ادعای آقای روحانی مبنی بر حل همه مسائل 
اصلی و لغو تحریم ها، در عرصه عمل اتفاقی نیفتاد و آمریکایی ها 
کرات را به بن بست کشاندند  در ادامه با بهانه های واهی مذا
و اعلام کردند احیای برجام دیگر در اولویت آنها نیست. عضو 
کید کرد: متاسفانه آقای  هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی تا
کامی های  روحانی و آقای ظریف از گذشته عادت دارند که نا
خود را ولو آنکه دشمنان خارجی عواملش باشند، به داخل 
کرات برجام هم  نسبت دهند و خاطرمان نرفته که در جریان مذا
هرگاه آمریکایی ها دبه می کردند، آقای روحانی و ظریف موضوع 
را به داخل ربط می دادند و مثلا یک آزمایش موشکی یا مانور 
نظامی، نوشتن شعاری روی یک موشک، سرمقاله یک روزنامه 
کرات و لغونشدن  یا خطبه های یک امام جمعه را عامل توقف مذا
تحریم ها ذکر می کردند. موسوی به روحانی، ظریف و نوبخت که 
ادعای از بین رفتن انتفاع بزرگ اقتصادی ایران به دلیل شکست 
کرات با مصوبه مجلس را دارند، تجربه نافرجام برجام را یادآور  مذا
کره کنیم  شد و گفت: آقای نوبخت که می گویند می توانستیم مذا
و مسائل اقتصادی را حل کنیم و آقای ظریف که مدعی است 
مجلس مانع بهره گیری کشور از ۱۰۰میلیارد منافع برجام شد، 
بیایند و توضیح دهند زمانی که برجام در حال اجرا بود یعنی بین 
سال های ۹۴ تا ۹۷ چقدر از تحریم های بانکی و مالی کشور لغو شد 

و چقدر منابع مالی را توانستند به داخل کشور بیاورند؟

 آرمان ملی– مطهره شفیعی: هنوز بحث فساد چای دبش 
ح کرد. احمد  تمام نشده که احمد توکلی ادعای دیگر را مطر
توکلی، نماینده ادوار مجلس در نامه ای خطاب به ابراهیم 
رئیسی از رانت بی سابقه ای روایت کرده و نوشته است؛ ماجرا 
از این قرار است که واردات ۱۳ میلیون تن کالای اساسی شامل: 
گندم، ذرت دامی، کنجاله سویا، جو، برنج، روغن و گوشت قرمز 
و سفید به یکباره طی قراردادی با طبقه بندی کاملا محرمانه و 
بدون رعایت تشریفات قانونی به شرکتی بدون پیشینه  در واردات 
گذار شده است! احمد توکلی در نامه به ابراهیم  کالای اساسی، وا
گذاری امتیاز واردات ۱۳ میلیون تن کالای اساسی  رئیسی از وا
بدون رعایت قانون به یک شرکت تازه کار خبر داد و این رانت را 
بی سابقه خواند! احمد توکلی در ابتدای نامه خود با طرح این 
ادعا که در فروردین ماه امسال برای تأمین کالاهای اساسی، 
تخلفات و جرائم بزرگی در وزارت جهاد کشاورزی رخ داده، است، 
بیان داشت: از حیث اهمیت موضوع و شدت پنهانکاری، نقض 
قوانین مادر و ایجاد رانت، پیش از آن سابقه نداشته است. در 
این قرارداد عجیب، حتی تأمین منابع ریالی لازم جهت خرید 
ارز را دولت تضمین کرده است. یعنی امتیاز واردات کالاهایی 
که به حیات و ممات مردم بستگی دارد به شرکتی تازه کار داده 
می شود!در اذهان بسیاری افراد هست که فسادستیزی شعار 
کید کرده بود  اصلی دولت سیزدهم بود. ابراهیم رئیسی حتی تا
که »دولت به هیچ عنوان فساد را نخواهد پذیرفت و هر جا از وجود 
فساد باخبر شود به رفع آن اقدام خواهد کرد«. دولت سیزدهم، 
کدستان انتخاب  دولتی بود که ادعا شد وزرایش از میان پا
گی را داشته باشند البته  شدند تا زیرمجموعه آنها هم همین ویژ
نمی توان انکار کرد رئیسی در زمانی که بر مسند قاضی القضات 
جلوس کرده بود، مبارزه چشمگیری با فساد داشت و تصور 
می شود این روند در دولت تکرار شود که ظاهرا به رغم تلاش های 
رئیسی، برخی زیردستان او چنین روحیه ای ندارند. در بهمن 
سال گذشته آمار منتشرشده توسط سازمان شفافیت بین الملل 
ک از فساد کشورهای جهان در سال ۲۰۲۲ خبر داد  از وضعیت ادرا

که ایران در رتبه ۱۴۷ از ۱۸۰ کشور قرار دارد. 

   دبش آخرین نبود
ح کرد، تصور می شد آخرین  قبل از آنچه دیروز توکلی مطر
فساد مربوط  به چای دبش است که »اعتمادآنلاین« درباره آن 
مدعی شد: »با افشاشدن پرونده فساد چای دبش، سیدجواد 
ساداتی نژاد اولین وزیر کشاورزی رئیسی به عنوان یکی از افراد 
دخیل در این فساد نام برده می شود.« روزنامه »جمهوری 
اسلامی« هم درباره آن نوشت: »فساد ۳ میلیارد و ۳۷۰ میلیون 

دلاری چای، مهم ترین واقعه ای بود که در هفته جاری اعلام 
کرد. این ماجرا از سه نظر  آن وجدان جامعه را جریحه دار 
نگران کننده است. اول اینکه چنین فساد بزرگی در جامعه ای که 
کمیت اسلام قرار دارد مایه شرمساری است. دوم اینکه  تحت حا
متأسفانه ردپای بعضی مدیران دولتی و وابستگان به آن ها در 
این فساد مشاهده شده و سوم اینکه مسئولان به جای پرداختن 
به ریشه فساد و سوزاندن آن و سالم سازی جامعه، تلاش می کنند 
ک جلوه دهند.« آن را به این و آن نسبت بدهند و دامن خود را پا

    متهم کردن دولت قبل سودی نداشت
طبیعی است مانند بسیاری دیگر از موارد، فسادهای رخ داده 
به پای دولت قبل نوشته می شود تا خود را تبرئه کنند. در ماجرای 
چای دبش هم ادعا شد این فساد مربوط به دولت قبل بوده 
است اما یک نماینده مجلس گفت: طی اخبار مربوط به چای 
دبش، در حال حاضر باید بگویم که ۱۰ درصد فساد صورت گرفته 
مربوط به دولت قبل بوده است و ۹۰ درصد آن مربوط به دولت 
جدید، سیزدهم است. هر چند که برخی خبرگزاری ها حقیقت را 
طوری عنوان کردند که گویی همه این ها به دولت رئیسی مربوط 
است. ذبیح ا... اعظمی ساردویی توضیح داد: بنده از رسانه ها 
گله می کنم، چون واقعیت امر این است که حدود دو میلیون دلار 
گر  در سال ۹۸ و ۲۱ میلیون دلار در سال ۹۹ بوده است و جمعا ا

۱۴۰۱ را حساب کنیم، تا تحویل دولت بعدی شاید به ۵ تا ۱۰ درصد 
از این رقم هم که این مربوط به دولت روحانی است، نرسد. یعنی 

عمده این فساد به نوعی بعد اتفاق افتاده است.

    سفره  مردم کمرنگ تر و گرفتارتر هستند
گر  در نهایت نماینده تبریز در مجلس شورای اسلامی گفت: ا
این اتفاق )فساد چای دبش( برای دولت دیگری می افتاد که این 
عزیزان با آن مساله دارند، آبرویش را می بردند، اما حالا چون درون 
این روند اتفاق افتاده است، می بینید نه رسانه ای به آن شکل 
ورود می کند نه در مجلس بحثی است. در زمان آقای روحانی 
به خاطر یک اتفاق ساده مجلس را به هم می ریختند می گفتند 
آی سفره مردم فلان شد، مردم گرسنه هستند، مردم گیر دارند، 
خب بسم ا... مردم الان سفره شان کمرنگ تر و گرفتارتر هستند، 
گر  الان مشکلات شان بیشتر شده صدای آنها را می شنوید؟ ا
هم می شنوید خیلی کمرنگ است. وی اظهار داشت: سیستم 
داده ها راه بیندازند، بارها گفته ام در دولت آقای روحانی  هم 
گفته ام همان موقع  که عده ای به خیابان ریختند یک عده 
برخورد می کردند شما دارید امنیت جامعه را برهم می زنید، 
امنیت جامعه را آن گردن کلفت هایی که پول های مردم را خوردند 
به هم زده اند، نه آدمی که دار و ندارش را گذاشته  در بانک که با آن 

زندگی کند؛ اما پولش را خوردند و بردند. 
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گذاری واردات ۱۳ میلیون تن کالای اساسی به شرکتی بدون پیشینه  وا

رانتبیسابقه رونماییتوکلیاز
   پزشکیان: سفره  مردم کمرنگ تر شده  و گرفتارتر هستند

آرمان ملی– احسان اسقایی: علی  ربیعی، فعال سیاسی 
اصلاح طلب اخیرا اعلام کرده براساس نظرسنجی ها هر مقدار 
به موعد انتخابات اسفندماه نزدیک می شویم، انگیزه مردم 
برای حضور در انتخابات کم می شود. شاید یکی از دلایلی 
که  بخشی از جامعه تمایل ندارند در انتخابات شرکت کنند 
این باشد که نامزد مورد علاقه آنها که دغدغه هایشان را در 
مجلس مورد پیگیری قرار دهد را در بین نامزدها نمی بینند. 
ک هم البته برای این دسته از افراد اصلاح طلب و یا  ملا
ک برای شهروندانی که  اصولگرا بودن کاندیداها نیست. ملا
علاقه به صندوق رای دارند و این روزها دیگرتمایلی ندارند 
که در مورد صندوق رای صحبت کنند این است که فردی 
را به مجلس بفرستند که صدای آنها باشد. از وضعیت مردم 
بگوید، خواست آنها را پیگیری کند و زمانی که علی مطهری ها 
و پزشکیان ها به رغم اینکه تمایل داشتند در انتخابات 
حاضر شوند، به  تیغ هیات های اجرایی گرفتار می شوند 
دیگر انگیزه ای برای حضور این دسته از افراد در انتخابات 

باقی می ماند؟

   افزایش مشارکت در انتخابات، چگونه؟
 البته شاید بتوان براین فضا فائق آمد و مردم را به منظور 
حضور بیشتر در پای صندوق رای تشویق کرد. یکی از این 
راه ها نوعی مدیریت در انتخابات به نفع مردم و رقابت پذیری 
انتخابات است. هرچند انتخابات مجلس از جایگاه بالایی 
برخوردار است اما انتخابات خبرگان به علت جایگاه قانونی و 
تصمیم گیر این نهاد برای افرادی که در کل به نظام جمهوری 
اسلامی و حتی آینده آن می اندیشند، از اهمیت بیشتری 
برخوردار است. به طوری که در انتخابات خبرگان گذشته 
حضور بیشتر مردم در رای به لیست های خبرگان نشانه 
آشکار این ادعاست. در انتخابات مجلس خبرگان پنجم 
کبر هاشمی ۲۳۰۰۰۰۰  رای آورد و  در تهران نفر اول علی ا
محمدرضا عارف در انتخابات مجلس شورای اسلامی که 
همزمان با انتخابات خبرگان برگزار شد ۱6۰۰۰۰۰ رای آورد که 
نشان دهنده اهمیت جایگاه خبرگان برای مردم است. از 

گر بتوان نوعی رقابت بیشتر بر سرلیست ها در  این منظر ا
انتخابات خبرگان ایجاد کرد در مجموع آمار شرکت مردم در 

انتخابات افزایش می یابد.

    روحانی و افزایش مشارکت در انتخابات
به نظر می رسد در این دوره و به خصوص در تهران تنها 
فردی که می تواند بازی لیست ها در انتخابات را راه انداخته 
و مردم را ترغیب به حضور در انتخابات کند؛ لیست بازی 
حسن روحانی و رقبایش در انتخابات خبرگان رهبری است. 
نه اینکه روحانی به دنبال دوقطبی سازی باشد چرا که عموما 
علما  هیچ دوقطبی ای را برنمی تابند. به خصوص عالمانی در 
حد خبرگان که حتی از بحث های طلبگی هم عبور کردند. 
البته نه اینکه روحانی صددرصد آرای قبلی خود در انتخابات 
خبرگان را داشته باشد قطعا آرای او ریزش خواهد داشت و 
دیگر آن ۲ میلیون نفر حاضر به رای دادن به روحانی نیستند 
اما هستند افرادی که معتقدند چون روحانی آمده باید در 
انتخابات به رقبای او رای داد. از این رو مشارکت در انتخابات 
تقویت می شود. البته بازی انتخابات خبرگان پیچیده تر از 
این حرف هاست چرا که این روزها و با اعلام کاندیداتوری 
روحانی مخالفان او به صورت علنی علیه او  سخن می گویند 
گر  و حتی از فقدان درجه اجتهاد روحانی خبر می دهند تا ا
شده شورای نگهبان را مجاب به ردصلاحیت او کند. موردی 
که حسن روحانی روز گذشته در مورد آن چنان شفافیت کرد 
که دیگر مخالفانش نمی توانند در مورد  اجتهاد او حرفی 

بزنند.

    روحانی با لیست ۱6 نفره می آید
نوبخت، دبیرکل حزب اعتدال و توسعه درباره کاندیداتوری 
روحانی در انتخابات مجلس خبرگان گفت: ایشان الان از 
گر اشتباه نکنم حدود ۱6 نفر است  تهران آمدند و تهران هم ا
و آقای روحانی هم در تلاش هستند که ۱6 نفر را آماده کنند 
و یک لیستی بدهند.  نوبخت افزود: آقای روحانی بعد از 
مسئولیتی که در دولت های یازدهم و دوازدهم داشتند و 

به اعتبار آن مسئولیت، حضور فعالی هم در عرصه سیاسی 
که دیگر آن مأموریت به اتمام رسید  داشتند خب بعدا 
برمی گشت به حضور ایشان و مأموریت ایشان در مجلس 
خبرگان. مجلس خبرگان هم ایجاب نمی کرد که خیلی ظهور 
ح شود و ایشان با  و بروز و یا اظهارنظر و مواضع سیاسی مطر
توجه به اینکه یک عنصر تشکیلاتی و حزبی نیستند و یک 
فردی هستند با یک پیشینه خدمتی و مسئولیت های فعلی، 
مواجه شدند با اتفاقی که باید برای ۱۱ اسفندماه در خصوص 

مجلس خبرگان باشد پا به عرصه گذاشتند. 

کنش ها بی توجه است    روحانی به وا
 نوبخت در مورد داوری هایی که در مورد ثبت نام روحانی 
می شود؛ اظهارکرد: افرادی که در بیرون هستند که ممکن 
است بر اساس ذهنیت هایی که دارند داوری هایی بکنند 
منتها ایشان خودشان معتقد هستند بالاخره یک شخصیت 
درون این نظام هستند و هر جایی که وجودشان مؤثر برای 
خدمت است باید حضور داشته باشند؛ الان هم احساس 
کردند که با توجه به سوابق قبلی خدمتی شان می توانند در 
مجلس خبرگان حضور پیدا بکنند و به همین جهت خیلی 
توجهی به اینکه ممکن است عده ای مثبت یا منفی بگویند، 
ندارند. خودشان می گفتند که قطعا باید خودم را مطرح بکنم 
گر در حوزه سیاسی  و بیایم و همان کار قبلی خودم را حداقل ا

نیست در حوزه مجلس خبرگان ادامه بدهم.
 

    در نهایت..
کنون می توان پیش بینی کرد که تمام   به نظر می رسد از ا
انتخابات  در  روحانی  ردصلاحیت  برای  چینی ها  زمینه 
خبرگان رهبری با مانع جدی روبه رو شده است و حتی 
کاندیداشدن ابراهیم رئیسی از خراسان جنوبی یعنی  با 
فردی که به نوعی رقیب او در انتخابات خبرگان در تهران 
بود، می توان پیش بینی کرد که  حسن روحانی در انتخابات 
خبرگان می تواند یکه تاز باشد اما به یک شرط و آن اینکه 

مردم بیش از پیش بینی ها در انتخابات شرکت کنند.

»آرمان ملی« تحرکات  انتخاباتی روحانی را بررسی می کند:

روحانیبالیست16نفرهمیآید
      روحانی از تهران، رئیسی از مشهد؛ رقابت در ایران

دروغ بزرگ: حذف »آذر منصوری« از 
جبهه اصلاحات کلید خورد

کابوس انتخاباتی اصولگرایان 

میرسلیم: »خالص سازی« یک ادعاست

آرمان ملی– یاسمین طالقانی: از شنیدن 
نام اصلاحات و اصلاح طلبان واهمه دارند 
و تلاش دارند به زعم خود نشانی از آنها در 
ذهن جامعه باقی نماند، اما بهتر می دانند در 
رقابت با اصلاح طلبان شکست می خورند. 
شایعه سازی ترفند نخ نما شده اصولگرایان 
که  موضوعی  یک  بار  هر  و  است  دلواپس 
نادرستی آن به اثبات رسیده است را تکرار 
که نوشت:   » می کنند، مانند »مشرق نیوز
»بازگشت چریک به جبهه اصلاحات قطعی و 
علنی شد؛ پیرمردی که تیرماه امسال به صورت 
شبانه از محفل چپ ها اخراج شده بود حالا 
در آستانه نشستن دوباره روی کرسی ریاست 
جبهه اصلاحات قرار دارد، این فعل و انفعالات 
سیاسی و رفتن و آمدن های بی نشانه، حکایت 
کثریت چپ ها از آذر منصوری،  از نارضایتی ا
رئیس خودخوانده این تشکیلات و بازکردن 
آغوش مجدد به سوی بهزاد نبوی دارد. ریشه 
این اختلافات نیز به رفتارهای دیکتاتورگونه 
آذر منصوری بازمی گردد که به تعبیر برخی از 
اعضای جبهه اصلاحات باعث »رشد بلشویکی 
رادیکالیسم« در دوم خردادی ها شده است. 
کنش به این رفتارهای تند سیاسی تا جایی  وا
پیش  رفت که افرادی چون حسین مرعشی 
از حزب کارگزاران سازندگی و الیاس حضرتی از 
کسیون سیاسی از  حزب اعتماد ملی با آبسترا
حضور در جلسات جبهه اصلاحات خودداری 
کنند. پیش از این »مشرق« در گزارشی تحلیلی 
خبر داده بود که تعدادی از اعضای جبهه 
اصلاحات با بهزاد نبوی برای فعال کردن یک 
کره کرده اند؛ هدف از راه اندازی  کارگروه ویژه مذا
این کارگروه حل بحران های عمیق در جبهه 
به  مشرق  است  جالب  است.«  اصلاحات 
گزارشی استناد می کند که پیش از این بارها 

تکذیب شده است. 

   مشارکت بیش از 6۰ درصد خواهد بود
شاخص  عضو  که  میرسلیم  مصطفی 
کید بر  موتلفه و  نماینده مجلس است با تا
اینکه طرح مسائلی مبنی بر فعال شدن یک 
جریان خالص ساز در کشور و حذف جریانات 
رقیب توسط این جریان یک ادعاست و اصلا 
چیزی به عنوان خالص سازی وجود ندارد، 
در پیش بینی  از انتخابات دوازدهمین دوره 
پیش بینی  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس 
می کنم انتخابات پیش رو انتخابات خیلی 
پرشور و موفقی خواهد بود و مشارکت قطعا 
مصطفی  بود.  خواهد  درصد   6۰ از  بیشتر 
حزب  دبیرکل  اظهارات  درباره  میرسلیم 
موتلفه اسلامی مبنی بر اینکه »مردم گرایشی 
به اصلاحات و اعتدال ندارند و قطعا مجلس 
دوازدهم، مجلسی اصولگرا خواهد بود«، بیان 
داشت: این وضعیت به خاطر آن است که 
متاسفانه آن قدر در دوران دولت های یازدهم 
و دوازدهم خسارت به کشور وارد و فرصت کشی 
شد که هنوز نتوانسته ایم آثار خسارات وارد 
شده را جمع کنیم؛ نتیجه اقداماتی است که 
اصلاحات روی شناخت و بینش غلط و روی 
اقدامات ناشایست و غلط انجام داده است؛ 
یکی از این اقدامات به قضیه بنزین برمی گردد 
که »من اصلا  گفته بود  که رئیس جمهوری 
خبر نداشتم.« درحالی که نمی شود که او خبر 
نداشته باشد بلکه خبر داشتند و بد عمل 
کردند. وی همچنین در پاسخ به پرسشی درباره 
پیش بینی اش از انتخابات دوازدهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: پیش بینی 
می کنم که انتخابات پیش رو انتخابات خیلی 
پرشور و موفقی خواهد بود و مشارکت قطعا 
بیشتر از 6۰ درصد خواهد بود؛ این پیش بینی 
بر این اساس است که مردم ایران مردمی بیدار 
هستند. این نماینده مجلس در پاسخ به اینکه 
»آیا شاهد تنوع گرایشات سیاسی در انتخابات 
خواهیم بود؟«، عنوان کرد: حتما که شاهد 
این تنوع خواهیم بود؛ در بین اصولگرایان 
اختلاف و تنوع سلیقه هایی وجود دارد. من 
که بخت اینکه  با اصلاح طلبان کاری ندارم چرا
آنها بخواهند رای بیاورند نسبتا ضعیف است؛ 
گرچه ممکن است تعداد کمی از آنها در مجلس 
بعد حضور داشته باشند؛ البته همین الان 
نیز تعداد کمی از آنها در مجلس هستند که 
این تعداد به ۱۰ درصد نمایندگان مجلس هم 
ح ادعاهایی  نمی رسد. میرسلیم درباره طر
مبنی بر فعال شدن یک جریان خالص ساز 
در کشور و حذف جریانات رقیب توسط این 
کید بر اینکه این موضوع یک  جریان، با تا
ادعاست و اصلا چیزی به عنوان خالص سازی 
وجود ندارد، گفت: باید کار طبق روال درستی 
انجام شود و شورای نگهبان باید وظایف خود 
را در احراز صلاحیت ها به درستی انجام دهد؛ 
احراز صلاحیت ها نیز به شایستگی های فردی 
و اعتقادی و همچنین قبول مبانی انقلاب 
اسلامی بازمی گردد؛ شورای نگهبان باید به 
این مسائل رسیدگی کند تا کار را به درستی 
انجام دهد؛ در غیر این صورت یک مجلس 
متشتتی خواهیم داشت که در هیچ کاری اعم 
از قانون گذاری، نظارت و انتخاب وزرا نمی تواند 
موفق عمل کند. وی در پایان در توصیه ای 
به داوطلبان کاندیداتوری انتخابات مجلس 
کید کرد: به این افراد توصیه می کنم  دوازدهم تا
که مجلس جایگاه  که قدر مجلس را بدانند چرا

بسیار مهمی برای خدمت به مردم است.

نیکزاد
ردصلاحیتشد؟

محمد مهاجری، فعال اصولگرا در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: 
»آیا شایعه ردصلاحیت آقای علی  نیکزاد، نایب رئیس مجلس برای 
شرکت در انتخابات اردبیل درست است؟  هیچکس غیراز خود او 
نمی تواند توضیح بدهد«. گفتنی است نیکزاد وقتی نماینده مجلس 
شد، وعده های زیادی می داد مانند روزی که گفت:»مجلس یازدهم، 
قرارگاه بزرگ سازندگی کشور خواهد بود.« وعده ای که نیکزاد برای 
تحقق آن از طرح مجلس یازدهم برای ساخت ۷۰۰ هزار واحد مسکونی 
سخن گفت. او دولت روحانی را هم تخریب می کرد و گفته بود: »دولت 
، کارنامه درخشانی در ایجاد رونق در سفره های مردم نداشته،  تدبیر
مجلس هم با دولت کنار آمده و در قبال عدم اجرای قانون سکوت کرده 

است، به همین دلیل عملکرد دولت و مجلس قابل دفاع نیست.«

قالیباف
گرفت نمرهصفر

این روزها قالیباف بیش از همیشه قضاوت می شود. نادر 
قاضی پور، نماینده ادوار مجلس، گفت: قالیباف در مجلس 
یک  جوی به وجود آورده تا نمایندگان نتوانند بیشتر تلاش 
کنند، نمره او صفر است. ما بار ها دیدیم اعضای جبهه 
پایداری علیه آقای لاریجانی بد و بیراه می گفتند و سروصدا 
می کردند، ولی هیچوقت میکروفن شان را قطع نکرد. مجلس 
آن طور که باید پای کار نیامد. الان در ارومیه مشکل شدید 
تهیه نان داریم که قبلا نداشتیم، دولت کپسول های گاز را 
خیلی گران کرده و کمیاب شده است مردم با مشکلات 
جدی معیشتی روبه رو هستند. اخیرا در ارومیه ترافیک 

غوغا می کند و هیچکس جوابگو نیست. 


